
Medlem af Folketinget Jane Heitmann (V) har den 31. maj 2012 stillet følgen-
de spørgsmål nr. S 3438 til ministeren for sundhed og forebyggelse, som her-
med besvares.

Spørgsmål S 3438:
”På baggrund af ministerens udtalelse til Altinget den 31. maj 2012, »Det er 
ikke et spørgsmål, om der skal tilføres flere penge til psykiatrien, men hvor 
mange«, vil ministeren da oplyse, om hun agter at holde det løfte, som S-SF 
gav til danskerne forud for valget om at tilføre psykiatrien 2 mia. kr. på finans-
loven og i givet fald, hvornår?”

Svar:
Den tidligere regering har efterladt psykiatrien med et økonomisk efterslæb. 
Men vi er en ny regering, og vi satser på sundhed – selv i disse tider med et 
meget lille økonomisk råderum. Det ligger fast, at psykiatrien skal løftes øko-
nomisk. 

I november sidste år indgik regeringen sammen med satspuljepartierne en 
aftale, hvor det lykkedes at tage et første skridt. Med aftalen afsatte vi sam-
men 830 mio. kr. fra 2012 til 2015 til en styrket indsats i psykiatrien. Det er 
næsten dobbelt så meget som forrige års aftale, og en stor del af midlerne er 
permanent. 

Regeringen vil fortsat arbejde på at styrke psykiatrien. Blandt andet indfører vi 
en udrednings- og behandlingsgaranti, som gælder både somatikken og psy-
kiatrien. Det er et vigtigt led i ligestillingen af fysiske og psykiske sygdomme. 
Regeringen vil ligeledes styrke psykiatrien økonomisk. Det er en løbende pro-
ces, som jeg ikke vil sætte en slutdato på.  
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